

Archangels Michael and Gabriel Antiochian Orthodox Church

Parish Priest: Rev Fr Michal Zghaib

Mobile: 0403 847 690

Email: parishpriest@smg.org.au

Place of Worship: 72 Belmore St Ryde

PO Box 226 West Ryde NSW 1685

Website: www.smg.org.au

Archdiocesan Website: <https://www.antiochian.org.au>

كنيسة رؤساء الملائكة ميخائيل وجبرائيل في رايد الاحد 2022/10/09 الاحد الثالث من لوقا

طروبارية القيامة (الحن الثامن)

أُنْحَدَرْتُ مِنَ الْعُلُوِّ يَا مُتَحَنِّنٌ، وَقَبِلْتَ الدَّفْنَ ذَا الثَّلَاثَةِ الْأَيَّامِ، لِكَيْ تُعْتَقِنَا مِنَ الْآلَامِ، يَا حَيَاتِنَا وَقِيَامَتَنَا، يَا رَبَّ الْمَجْدُ لَكَ.

طروبارية القديسين يعقوب بن حلفى اللحن الثالث

أَيُّهَا الرَّسُولُ الْقَدِيسُ الْبَشِيرُ يَعْقُوبَ. تَشْفَعُ إِلَى الْإِلَهِ الرَّحِيمِ أَنْ يُنْعِمَ بِغُفْرَانِ الزَّلَّاتِ لِنَفُوسِنَا.

طروبارية رؤساء الملائكة اصحاب الكنيسة (الحن الرابع)

ايها المتقدمان على الاجناد السماويين نتوسل اليكم نحن غير المستحقين حتى انكم بطلباتكم تكتنفوننا بظل اجنحة مجدكم الغير الهيولى حافظين ايانا نحن الجائنين والصارخين بغير فتور انقذونا من الشدائد بما انكم رؤساء مراتب القوات العلوية

القنداق اليومي اللحن الثاني

يا شفيعاً المسيحيين غير الخازية. الوسيطة لدى الخالق غير المردودة. لا تعرضي عن اصوات طلباتنا نحن الخطاة. بل تداركنا بالمعونة بما أنك صالحة. نحن الصارخين إليك بإيمان: بادري إلى الشفاعة وأسرعى في الطلبة. يا والدة الإله المتشفعة دائماً بمكرميك.

الرسالة

البروكيمنن: صلوا وأوفوا الرب الهنا. الله معروف في أرض يهوذا. إسمه عظيم في إسرائيل.

فصل من رسالة القديس بولس الرسول الثانية إلى أهل كورنثوس. (6:16-7:1)

يا إخوة، أنتم هيكل الله الحي، كما قال الله، "إني سأسكن فيهم، وأسير فيما بينهم، وأكون لهم إلهاً وهم يكونون لي شعباً. فلذلك أخرجوا من بينهم واعتزلوا" يقول الرب "ولا تمسوا نجساً. فأقبلكم وأكون لكم أباً وتكونوا أنتم لي بنين وبنات، يقول الرب القدير." وإذ لنا هذه المواعيد، أيها الأحباء، فلنظهر أنفسنا من كل أنداس الجسد والروح، ونكمل القداسة بمخافة الله.

الانجيل

فصل شريف من بشارة القديس لوقا الإنجيلي البشير والتلميذ الطاهر (7:11-16)

في ذلك الزمان كان يسوع منطلقاً إلى مدينة اسمها نايين وكان كثيرون من تلاميذه وجمع غير منطلقين معه * فلما قرب من باب المدينة إذا ميّت محمول وهو ابنٌ وحيدٌ لأمه وكانت أرملةً وكان معها جمعٌ كثيرٌ من المدينة * فلما رآها الرب تحنن عليها وقال لها لا تبكي * ودنا ولمس النعش (فوق الحاملون). فقال أيها الشاب لك أقول قم * فاستوى الميت وبدأ يتكلم فسلمه إلى أمه * فأخذ الجميع خوفٌ ومجدوا الله قائلين لقد قام فينا نبي عظيم وافتقد الله شعبه.

Archangels Michael and Gabriel Antiochian Orthodox Church

Parish Priest: Rev Fr Michal Zhaib

Mobile: 0403 847 690

Email: parishpriest@smg.org.au

Place of Worship: 72 Belmore St Ryde

PO Box 226 West Ryde NSW 1685

Website: www.smg.org.au

Archdiocesan Website: <https://www.antiochian.org.au>

Sunday, October 09, 2022; Tone 8 / Eothinon 6 The Holy Apostle James, Son of Alphaeus Venerable Andronikos and Athanasia of Egypt; Venerable Poplia the confessor of Antioch; Righteous Forefather Abraham and his nephew the Righteous Lot

Troparion of the Resurrection, In Tone 8

From the heights You did descend, O Compassionate One and You did submit to the three-day burial, that You might deliver us from passions. You are our life and our resurrection, O Lord, glory to You.

Troparion for St. James, son of Alphaeus, in tone three

O holy apostle James, intercede with the merciful God to grant to our souls forgiveness of sins.

Troparion of the Archangels tone 4

Commanders of the heavenly hosts, we who are unworthy beseech you; by your prayers encompass us under the wings of your incorporeal glory, and faithfully preserve us who fall down and cry out to you; deliver us from all harm, for you are the commanders of the powers on high.

Kontakion of the Theotokos tone 4

Protector of Christians, champion undefeated, mediator most sure with our creator, disregard not the voice of prayer of sinners, but come quickly in your goodness, to help us who cry out to you with faith: Be swift to intercede, make hast to supplicate, O Theotokos, protector always of those who honour you.

The Epistle

Prokeimenon: *Make your vows to the Lord our God and perform them. God is known in Judah; His Name is great in Israel.*

The Reading from the Second Epistle of St. Paul to the Corinthians. (6:16-7:1)

Brethren, we are the temple of the living God; as God said, "I will live in them and move among them, and I will be their God, and they shall be My people. Therefore, come out from them, and be separate from them," says the Lord, "and touch nothing unclean; then I will welcome you, and I will be a father to you, and you shall be My sons and daughters, says the Lord Almighty." Since we have these promises, beloved, let us cleanse ourselves from every defilement of body and spirit, and make holiness perfect in the fear of God.

The Gospel

The Reading from the Holy Gospel according to St. Luke (7:11-16)

At that time, Jesus went to a city called Nain, and many of His disciples and a great crowd went with Him. As He drew near to the gate of the city, behold, a man who had died was being carried out, the only son of his mother, and she was a widow; and a large crowd from the city was with her. And when the Lord saw her, He had compassion on her and said to her, "Do not weep." And He came and touched the bier, and the bearers stood still. And Jesus said, "Young man, I say to you: arise." And the dead man sat up and began to speak. And Jesus gave him to his mother. Fear seized them all; and they glorified God, saying, "A great prophet has arisen among us!" and "God has visited His people!"